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BRM.0012.8.1.2024 

 
Protokół Nr 58/2024 

z posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury Rady Miejskiej Inowrocławia, 

odbytego w dniu  15 stycznia 2024 r. w Urzędzie Miasta Inowrocławia, 

aleja Ratuszowa 36. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

 

Czas z trwania posiedzenia  10.00 do 10.50. 

 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 
 

przewodnicząca    - Elżbieta Jardanowska, 

członkowie:     - Maria Stępniowska, 

- Maria Żukowska, 

     - Waldemar Wąśniewski. 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Pan Wojciech Piniewski – pełniący funkcję Prezydenta Miasta Inowrocławia, 

2. Pani Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta Inowrocławia, 

3. Pani Urszula Marczewska – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, 

Środowiska i Rolnictwa, 

4. Pani Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu, 

5. Pani Adriana Szymanowska – Naczelnik Wydziału Kultury, Promocji  

i Komunikacji Społecznej, 

6. Pan Tomasz Maliszewski - Zarządca Kujawskiego Centrum Kultury  

w Inowrocławiu. 
 

Listę obecności członków Komisji oraz zaproszonych gości stanowi załącznik nr 1 

do protokołu. 
 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 
 

Posiedzenie Komisji otworzyła i prowadziła Pani Elżbieta Jardanowska – 

Przewodnicząca Komisji, która na podstawie listy obecności stwierdziła, że  

w obradach Komisji uczestniczy 4 radnych, co wobec ustalonego składu Komisji 

wynoszącego 4 osoby, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. 
 

Ad 2. Propozycje zmian do porządku obrad. 

 

Nie było.  
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Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Propozycje zmian do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr 57/2023 z posiedzenia Komisji z 11 grudnia 2023 r.  

4. Opiniowanie projektu budżetu Miasta Inowrocławia na 2024 r. 

5. Działania ekologiczne podjęte przez Wydział Gospodarki Komunalnej, 

Środowiska i Rolnictwa na rzecz uczniów inowrocławskich szkół 

podstawowych i przedszkoli w 2023 r. 

6. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

7. Sprawy bieżące. 

 

Ad 3. Przyjęcie protokołu nr 57/2023 z posiedzenia Komisji z 11 grudnia 2023 r. 
 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem protokołu nr 57/2023 z 11 grudnia 2023 r.? 
 

Głosowanie: za – 4, przeciw – 0, wstrz. się – 0. 

 

Ad 4. Opiniowanie projektu budżetu Miasta Inowrocławia na 2024 r. 

 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Przedstawiła projekt budżetu Miasta Inowrocławia na 2024 rok oraz projekt uchwały 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2024-2034 

wraz z poprawkami wynikającymi z Regionalnej Izby Obrachunkowej - stanowi 

załącznik do protokołu LXXVIII sesji Rady Miejskiej Inowrocławia z dnia  

29 stycznia 2024 r. 

 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji: 

Otworzyła dyskusję. 

Zapytała jaka podwyżka dla nauczycieli została zaplanowana w omawianym 

budżecie i czy subwencja oświatowa w kwotach zawartych w budżecie obejmuje 

podwyżkę wynagrodzenia nauczycieli. 

 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Odpowiedziała, że przygotowując projekt budżetu nie było decyzji o 30% podwyżce, 

ale w ww. projekcie jest zaplanowany wzrost wynagrodzeń o 12,6% i o tyle też 

subwencja oświatowa przewiduje takie podwyżki. A jeżeli chodzi o tą zapowiadaną 

podwyżkę wynagrodzeń to prawdopodobnie tak jak w latach ubiegłych subwencja 

oświatowa, przynajmniej w części pokryje te wzrosty wynagrodzeń, licząc 

szczególnie na to, że subwencja pokryje podwyżki przedszkoli.  

 

Wojciech Piniewski – pełniący funkcję Prezydenta Miasta Inowrocławia: 

Uzupełniając odpowiedź p. Skarbnik dodał, że nie ma jeszcze nawet budżetu 

państwa, więc nie mogą wyjść akty wykonawcze uruchomiające podwyżki cząstkowe 

dla poszczególnych sfer. One mogą być dopiero wtedy, jeśli będzie przyjęty budżet 

państw i to będzie podstawa do tego, aby Minister Edukacji wydał rozporządzenie 

określające podwyżkę, sposób wdrażania i wszystkie szczegóły techniczne związane 
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z tą podwyżką. W związku z powyższym wiadomo, że taka podwyżka ma być, ale   

w aktach prawa miejscowego, żadnych śladów tej podwyżki na razie być nie może.  

 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji: 

Zapytała czym jest spowodowane to, że w projekcie budżetu została zapisana kwota 

306 tysięcy złotych na szkoły podstawowe na usługi remontowe, a w porównaniu  

z rokiem 2023 to mniej prawie o 100 tysięcy złotych, podobnie jak i przy 

zaplanowanych środkach na zakupy pomocy dydaktycznych i książek.  

 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Odpowiedziała, że jeśli chodzi o potrzeby na remonty to są ogromne. Plany 

finansowe, które były składane przez szkoły i przedszkola były dużo wyższe 

zapotrzebowania i wspólnie z panią Naczelnik i panem Prezydentem wybrali  

te najpotrzebniejsze tj. niezbędne remonty. Dodała, że jeśli pojawią się środki 

dodatkowe to będzie to większa kwota na zapotrzebowanie szkół i przedszkoli. 

Zwróciła uwagę  na to, że w roku 2023 zostało przekazane na remonty o 200 tysięcy 

złotych więcej niż w roku 2022. I podobnie wygląda sytuacja z pomocą dydaktyczną.  

 

Wojciech Piniewski – pełniący funkcję Prezydenta Miasta Inowrocławia: 

Dodał, że Urząd Miasta nie jest jedynym źródłem finansowania zakupu pomocy 

naukowej i książek, ponieważ były programy rządowe, gdzie szkoły się okupiły  

w nowoczesny sprzęt, jest program dofinansowania bibliotek szkolnych, a za chwilę 

może być uruchomiony ZIT, gdzie również są pieniądze dedykowane na oświatę, 

wyposażenie w elementy takie, jakie Dyrektorzy sami zaplanowali na najbardziej 

potrzebne. Podsumował, że budżet miasta jest tylko jednym z kilku źródeł 

finansowania ww. potrzeb, ale nie najważniejszym.   

 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji: 

Zwróciła się do pani Magdaleny Kaiser Naczelnika Wydziału Oświaty i Sportu.  

W związku z tym, że w planie na obozy, kolonie i inne formy wypoczynku 

zaplanowano 324 tysiące złotych i jest to kwota wyższa w stosunku do 2023 r. 

Zapytała, czy przewiduje się wzrost wynagrodzenia dla osób funkcyjnych. 

 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu: 

Odpowiedziała, że jest szansa na podwyżkę, i że przyjrzy się temu problemowi. 

Dodała, że jak dotąd planowany był wzrost podwyżek dla wychowawców. 

 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji: 

Bardzo poprosiła o zajęcie się tym problemem, szczegółowo o tym rozmawiała na 

jednym z posiedzeń Komisji.  

Zgodnie z budżetem Powiatu Inowrocławskiego na rok 2024 kwota dotacji dla 

Miasta na prowadzenie działalności biblioteki powiatowej to 108 tysięcy złotych,  

a w projekcie budżetu Miasta zapisano kwotę 60 tysięcy złotych. W związku z tym 

zapytała, czy zostanie zwiększona kwota dotacji podmiotowej dla biblioteki.   
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Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Odpowiedziała, że zostanie zwiększona, a w momencie sporządzania budżetu nie 

było wiadomo o zwiększeniu kwoty przez powiat.  

 

Maria Żukowska – członek Komisji: 

Zapytała, o jaki procent wzrosła subwencja oświatowa.   

 

Dorota Rutkowska – Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Odpowiedziała, że jest to kwota około 13 milionów złotych, czyli blisko 20%.  

 

Kto z członków Komisji jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2024 ? 
 

Głosowanie:   za – 4, przeciw – 0, wstrz. się – 0. 

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego z 2022 r. poz. 1091), Komisja Oświaty  

i Kultury  podjęła uchwałę nr 1/2024 o pozytywnym zaopiniowaniu projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2024. 
 

Kto z członków Komisji jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 

2024-2034? 
 

Głosowanie:   za – 4, przeciw – 0, wstrz. się – 0. 

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego z 2022 r. poz. 1091), Komisja Oświaty  

i Kultury  podjęła uchwałę nr 2/2024 o pozytywnym zaopiniowaniu projektu 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 

2024-2034. 
 

Projekty uchwał uzyskały pozytywne opinie Komisji.  

 

Opinia Komisji stanowi  - załącznik nr 2  do protokołu. 

 

Pełniący funkcję Prezydenta Miasta Inowrocławia i Skarbnik Miasta Inowrocławia 

opuścili posiedzenie Komisji.  

 

Ad 5. Działania ekologiczne podjęte przez Wydział Gospodarki Komunalnej, 

Środowiska i Rolnictwa na rzecz uczniów inowrocławskich szkół podstawowych 

i przedszkoli w 2023 r. -  stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Urszula Marczewska – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska  

i Rolnictwa: 

Przedstawiła materiał w formie prezentacji.  

 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji: 

Otworzyła dyskusję.  

Poinformowała, że omawiany program realizowany jest w ścisłej współpracy 

Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska i Rolnictwa oraz Kujawskim 

Centrum Kultury w Inowrocławiu.  

 

Tomasz Maliszewski - Zarządca Kujawskiego Centrum Kultury w Inowrocławiu: 

Powiedział, że działania proekologiczne realizowane są głównie na budowaniu, 

świadomości ekologicznej dziecka. Największy problem stanowi dotarcie do grup 

starszej młodzieży i nad tym, w ramach projektu pragną się pochylić. Z początkiem 

wiosny rusza projekt „O drugim życiu śmieci”. Za butelkę, pety śmieciowe, będą 

rozdawane roślinki. Dodał, że starają się pozyskiwać środki spoza Miasta, aby 

poszerzyć omawiane projekty.   

 

Maria Żukowska – członek Komisji: 

Zapytała, w jaki sposób prowadzony jest nabór do projektu, do zajęć ekologicznych.  

 

Tomasz Maliszewski - Zarządca Kujawskiego Centrum Kultury w Inowrocławiu: 

Odpowiedział, że jest to stała współpraca, która trwa od około 2 lat ze szkołami 

naszego Miasta, działalność prowadzona jest przez p. Magdalenę Lewandowską.  

 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji: 

Zapytała, czy w zajęciach może uczestniczyć dziecko niezrzeszone w grupie 

formalnej np. uczące się samodzielnie w domu.  

 

Tomasz Maliszewski - Zarządca Kujawskiego Centrum Kultury w Inowrocławiu: 

Odpowiedział, że można zgłosić dziecko indywidualnie, ale będą to zajęcia innego 

rodzaju. Uwagę Przewodniczącej uznał  za słuszną i powiedział, że postara się nad 

tym problemem zastanowić.  

 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji: 

Zapytała, co decyduje o wysokości dotacji z wydziału dla poszczególnych szkół.  

 

Urszula Marczewska – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska  

i Rolnictwa: 

Odpowiedziała, że są to kwoty równe dla każdej placówki.  

 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji: 

Zapytała, w jaki sposób nawiązano współpracę z teatrem Kultureska.  
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Urszula Marczewska – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska  

i Rolnictwa: 

Odpowiedziała, że jest to teatr zajmujący się projektami ekologicznymi z Torunia, 

wystawił w Inowrocławiu „Ekonolulu” i „Detektyw Kot”, które cieszyły się ogromną 

popularnością.  

 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji: 

Bardzo podziękowała za prezentację i za przygotowanie materiałów.  

 

Ad 6. Sprawy wymagające opinii Komisji.     

 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu: 

Przedstawiła  projekt uchwały w sprawie ustalenia sieci prowadzonych przez Miasto 

Inowrocław publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych –  stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji: 

Otworzyła dyskusję. 

Zapytała, czy przejęcie przedszkola niesie za sobą zwolnienia.   

 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu: 

Odpowiedziała, że przedszkole zostaje przejęte, aby zaspokoić potrzeby Miasta. 

Budynek jest w bardzo dobrym stanie,  po wielu remontach. Dodała, że planowane 

jest przejęcie pracowników, ale głównie tych, którzy mają umowy na stałe.  

W większości umowy czasowe nie zostaną przedłużone.  

W stosunku do uchwały Rady Miejskiej Inowrocławia z 2019 r. funkcjonują oddziały 

przedszkolne nr 2, nr 9 i nr 10.  

 

Kto z członków Komisji jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 

uchwały w sprawie ustalenia sieci prowadzonych przez Miasto Inowrocław 

publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych? 
 

Głosowanie:   za – 4, przeciw – 0, wstrz. się – 0. 

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego z 2022 r. poz. 1091), Komisja Oświaty  

i Kultury  podjęła uchwałę nr 3/2024 o pozytywnym zaopiniowaniu projektu 

uchwały w sprawie ustalenia sieci prowadzonych przez Miasto Inowrocław 

publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych. 

 

Ad 7.  Sprawy bieżące. 

 

W tym punkcie żadnych spraw bieżących nie było.  
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W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca zamknęła 

posiedzenie Komisji. 

 

 
Przewodnicząca 

Komisji Oświaty i Kultury 

 

 /-/ Elżbieta Jardanowska 
Protokółowała: 
 

/-/ Monika Kozioł  

 

 


